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Spørgsmål 

Kan ministeren bekræfte, at der sundhedsmæssigt ikke er nogen forskel på at indtage øl-, 

vin- eller spiritusbaseret alkoholsodavand? 

 

Svar 

Jeg har modtaget nedenstående bidrag fra Sundheds- og Ældreministeriet, som jeg kan 

henholde mig til. 

 

”Sundhedsstyrelsen kan oplyse, at der ikke er en fysiologisk forskel på at indtage øl-, vin- 

eller spiritusbaserede alkoholsodavand, så længe der er tale om samme mængde og samme 

alkoholprocent, og når det forudsættes, at der er samme mængde af eksempelvis sukker i 

de forskellige typer af alkoholsodavand.” 


